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• Városcímerrel ellá-
tott, zöld-fehér színű, 
fényvisszaverő tu-
lajdonságokkal ren-
delkezőkre cserélik 
a meglévő, jórészt 
kettévágott és egy-
más fölé helyezett 
utcanévtáblákat Csík-
szeredában. A nyelvi 
sorrendet korábban 
bírósági ítélet hatá-
rozta meg, azért is 
van szükség a változ-
tatásra.

KOVÁCS ATTILA

A csíkszeredai utcanévtáblák 
nyelvi sorrendjéről a Mél-
tóságért Európában Polgári 

Egyesület (ADEC) által indított per 
nyomán született jogerős bírósági 
döntés 2020-ban. A jelenleg parla-
menti képviselőként ténykedő Dan 
Tanasă vezette szervezet azt kifo-
gásolta, hogy a kétnyelvű táblákon 

a megnevezés magyar válto-
zata szerepelt elöl, és utána 
a román. Miután a bíróság 
– amely egyébként törvény-
hozóként lépett fel, mivel 
ezt semmilyen jogszabály 

nem rögzíti – úgy határozott, 
hogy az utcanevek román válto-
zatait a magyar megnevezés fölött 
kell elhelyezni, a korábbi városve-
zetés utasítására a táblákat levet-
ték, kettévágták, és úgy helyezték 

vissza, hogy a román név legyen 
felül. Ezeket a kettévágott táblákat 
cserélik le a város egész területén, 
az újakat tegnap délelőtt a sajtó je-
lenlétében elsőként a Kossuth Lajos 
utca és a Temesvári sugárút keresz-
teződésénél szerelték fel.

A tájékozódást is segítik

Az alkalomból Korodi Attila polgár-
mester elmondta, tudomásul vették 
a bírósági ítéletet, de a csere előtt 

megvárták, hogy a városnak legyen 
hivatalosan elfogadott címere, 
amely szintén szerepel a névtáblá-
kon. Összesen 686 táblát kell ki-
cserélni, ezért úgy döntöttek, hogy 
teljesen új vizuális formát adnak 
ezeknek, amitől sajátossá válnak. 
Az új táblákon zöld keretben fehér 
háttérrel, zöld betűkkel szerepel-
nek az utcanevek, a bírósági ítélet-
nek megfelelően felül a román, alat-
ta a magyar névváltozatokkal, ettől 
csak a történelmi személyiségekről 
elnevezett utcák esetében kell elte-

kinteni. Fontos újítás, hogy a leg-
több névtábla alatt az utcarészen 
található házszámsorokat is jelzi 
egy kisebb tábla, megkönnyítve a 
tájékozódást, ugyanakkor a táblák 
fényvisszaverő bevonatot kaptak, 
így sötétben is jobban láthatók. A 
városvezető ezt egy minőségi elő-
relépésnek értékelte, hozzátéve, az 
elkövetkező hónapokban a városi 
kertészet munkatársai az összes 
helyszínen felszerelik az utcatáblá-
kat – a házszámsorokat jelzőkkel 
együtt 1330 darabról van szó, 65 

ezer lejbe kerültek. Bors Béla alpol-
gármester arról beszélt, hogy a vá-
rosban sok helyen nincs lehetőség 
közterületen elhelyezni a táblákat, 
ezért főként a kertvárosi övezetek-
ben a lakók kerítéseire vagy épüle-
tére kell felszerelni ezeket – ennek 
érdekében kérni fogják az ehhez 
szükséges írásbeli beleegyezéseket. 
Kérdésünkre Korodi Attila elmond-
ta, a nemrég elfogadott utcanevek 
– így például a szécsenyi városrész-
ben – szintén megjelennek majd az 
ott kihelyezendő táblákon.

Kicserélik  az utcanévtáblákat
A bírósági ítéletnek megfelelő nyelvi sorrend Csíkszeredában

SIMON VIRÁG

M arosvásárhelyen a Győzelem 
tér – Cuza Voda utca – Liviu 

Rebreanu utca kereszteződésénél 
gyakoriak voltak a forgalmi 

dugók, ráadásul néhány 
súlyosabb baleset is tör-
tént. Ezeket fi gyelembe vé-
ve a rendőrség kérte, hogy a 
marosvásárhelyi városhá-
za alakítsa át az útkeresz-

teződést. A döntés alapján a 
Győzelem tér irányából érkezőknek 
kötelezően jobbra kell fordulniuk a 

Cuza Voda utca kereszteződésénél, 
nem haladhatnak előre a Rebreanu 
utca és a nagyállomás felé. 

Figyelmes gépkocsivezetőkre 
van szükség

A városháza közterület-kezelő igaz-
gatóságának aligazgatója, Gedő 
István a Székelyhonnak elmondta, 
napi szinten voltak a helyszínen 
forgalmi dugók, az útkeresztező-
désbe behajtó és ott elakadó autók 
miatt néha hosszú sorok alakultak 
ki, és a jelzőlámpás útkeresztező-
désben zajló közlekedést is zavar-
ták. Reményét fejezte ki, hogy a 

gépkocsivezetők figyelembe veszik 
a tiltó táblákat és nem rongálják 
meg a kihelyezett eszközöket. Mint 
elmondta, vannak sofőrök, akik át-
hajtanak ezeken az akadályokon, 
megrongálva azokat, nem törődve 
azzal sem, hogy esetleg kárt tehet-

nek az autójukban. Rákérdeztünk, 
hogy idén számíthatunk-e még 
valahol a forgalmi rend megválto-
zására; kérdésünkre azt a választ 
kaptunk, hogy vannak még beter-
vezve változások, de egyelőre nem 
kívánnak beszélni róluk.

A lakók véleménye

A városlakók véleménye megoszlik 
a forgalmi változásról. A közösségi 
oldalakon több százan hozzászól-
tak a bejelentéshez. Legtöbben 
nem értenek vele egyet, arra hivat-
kozva, hogy sokkal gyorsabban le-
hetett ezen az útszakaszon haladni 
a főtérről a nagyállomás felé, mint 
a párhuzamos, jelzőlámpákkal el-
látott fő úton. Többen arról számol-
tak be, hogy elég lett volna jobban 
felfesteni, merre lehet a főtérről 
haladni, és nem kellett volna meg-
akadályozni, hogy a kocsik előre 
haladjanak a Poklos patak, állo-
más irányába.

Legyen kevesebb forgalmi dugó – legalábbis ez a cél
• A forgalmi dugók elkerülése érdekében átalakították 
az egyik útkereszteződést Marosvásárhely belvárosá-
ban. A szakosztály vezetője reméli, hogy a kihelyezett 
elválasztók tartósaknak bizonyulnak.

Jó lesz vigyázni. Oda kell figyelni 
a kihelyezett táblákra

◂  FOTÓ: HAÁZ VINCE

Az új névtáblák az elkövetkező 
hónapokban mindenütt 
megjelennek 

▴  FOTÓ: VERES NÁNDOR




